

EDİTÖRDEN

Kıymetli okurlar,

İlahiyat Tetkikleri Dergisi'nin 63. sayısıyla karşınızdayız.

İlted 2025 yılı itibariyle Nisan, Ağustos ve Aralık ayları olmak üzere yılda 3 sayı yayınlanmaktadır. Makale başvuru sistemi yıl boyunca açık kalmakta, değerlendirme süreci tamamlanan makaleler erken görünümde yayınlanmakta ve en yakın sayıya atanmaktadır. Bu sayımızda süreci tamamlanan 10 makale yer almaktadır.

Dergimizin yayın politikası problematigi güclü, alanında özgün ve bilimsel yöntemlerle kaleme alınmış orijinal makaleler yayımlamaktır. Bu nitelikleri taşımayan makaleler değerlendirmeye alınmamaktadır. Ayrıca konu ve içerik bakımından güclü olsa bile doktora dışında tezden üretilen, bildirilerden üretilerek hazırlanan ve İlahiyat alanı/kurumu dışından gönderilen makaleler değerlendirmeye alınmamaktadır. Bu kriterler sebebiyle makale gönderemeyen veya gönderdiği halde makalesi değerlendirmeye alınamayan yazarlarımızın durumu anlayışla karşılayacağını ümit ediyoruz.

ESCI'da taranmakta olan dergimizin kazanımları ve kazandırdıkları arttıkça makale başvurularında önemli derecede bir artış gözlemlenmiştir. Bu durum hem dergi ekibi için hem de kıymetli zamanlarını ayırarak değerlendirme sürecine katkı sunan alan editörü ve hakemlerimiz için yoğun bir iş yükü oluşturmaktadır. Bu sayıda Prof. Dr. Reyhan Keleş'in baş editörlüğünde Prof. Dr. Hüsnü Aydeniz, Doç. Dr. Yakup Kızılkaya, Arş. Gör. Ahmet Karagöz, Arş. Gör. Dr. Nurun Nisa Bayram, Arş. Gör. Talha Özdemir, Arş. Gör. Dr. Yakup Uzunpolat, Arş. Gör. Zeynep Keleşoğlu editör yardımcı olarak; Arş. Gör. Ahmet Polat, Arş. Gör. Muhammet Enes Güzel, Arş. Gör. Osman Akgündüz ve Arş. Gör. Semanur Gürbüz Tepeler tashih ekibinde; Prof. Dr. Ömer Alkan istatistik editörlüğünde, Dr. Öğr. Üyesi Issa Barajia ve Arş. Gör. Özge Altunlu dil editörlüğünde, Erkut Çeker ise mizampaj editörlüğünde görev almıştır. Özverili çalışmalarından dolayı başta alan editörü ve hakemlerimiz olmak üzere bütün dergi ekibine teşekkür ediyorum.

63. sayımızda 3'ü İngilizce ve 7'si Türkçe olan makalelerimizin alan dağılımları şöyledir: 1 Arap Dili ve Belâgati, 1 Din Eğitimi, 1 Din Psikolojisi, 1 İslam Hukuku, 1 Kelam, 1 Mezhepler Tarihi, 1 Tasavvuf, 2 Tefsir ve 1 Türk İslam Edebiyatı.

Bir sonraki sayımızda buluşmak üzere emeği geçen herkese teşekkür ederim.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

Doç. Dr. Osman Nuri KARADAYI

FROM THE EDITOR

Dear Readers,

We are here with the 63rd issue of The Journal of Ilahiyat Resources.

As of 2025, JIR (ILTED) publishes 3 issues a year in April, August, and December. The article submission system remains open throughout the year, and the articles whose evaluation process is completed are published in early view and assigned to the nearest issue. In this issue, there are 10 articles whose process has been completed.

The publication policy of our journal is to publish original articles with strong problematics, original in their field and written with scientific methods. Articles that do not meet these qualifications are not taken into consideration. In addition, even if it is strong in terms of subject and content, articles produced from theses other than doctoral dissertations, prepared from papers and submitted from outside the field/institution of theology are not evaluated. We hope that our authors who cannot submit an article due to these criteria or whose articles cannot be assessed even though they have submitted an article will understand the situation.

As the achievements and benefits of our journal, which is indexed in ESCI, have increased, a significant increase in article submissions has been observed. This situation creates an intense workload both for the journal team and for our field editors and referees, who contribute to the evaluation process by devoting their precious time. In this issue, under the chief editorship of Prof. Dr. Reyhan Keleş, Prof. Dr. Hüsnü Aydeniz, Assoc. Dr. Yakup Kızılkaya, Research Assist. Ahmet Karagöz, Research Assist. Dr Nurun Nisa Bayram, Research Assist. Talha Özdemir, Research Assist. Dr Yakup Uzunpolat, Research Assist. Zeynep Keleşoğlu as assistant editor; Research Assist. Ahmet Polat, Research Assist. Muhammet Enes Güzel, Research Assist. Osman Akgündüz and Research Assist. Semanur Gürbüz Tepeler in the proofreading team; Prof. Dr. Ömer Alkan in the statistics editor, Assist. Prof. Issa Baraija and Research Assist. Özge Altunlu worked as language editor, and Erkut Çeker worked as a layout editor. I would like to thank the whole journal team, especially the field editor and referees, for their devoted work.

In our 63rd issue, the field distribution of our articles, 3 of which are in English and 7 in Turkish, is as follows: 1 Arabic Language and Rhetoric, 1 Religious Education, 1 Religious Psychology, 1 Islamic Law, 1 Theology, 1 History of Sects, 1 Sufism, 2 Tafsir and 1 Turkish Islamic Literature.

I would like to thank everyone who contributed to meet in our next issue.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

Assoc. Prof. Osman Nuri KARADAYI

من المحرر

القراء الكرام،

نقدم إليكم العدد الثالث والستين من مجلة بحوث الإلهيات (İlahiyat Tetkikleri Dergisi).

تُنشر مجلة (İlted) ابتداءً من عام ٥٢٠٢ في ثلاثة أعداد سنويًا، خلال أشهر نيسان (أبريل) وأب (أغسطس) وكانون الأول (ديسمبر)، ويظل نظام تقديم المقالات مفتوحًا طوال العام، حيث تُنشر المقالات التي تكتمل عملية تقييمها أولًا في قسم «النشر المبكر»، ثم تُخصص للعدد الأقرب في المجلة، وفي هذا العدد، نشرت عشر مقالات استكمل تقييمها.

تهدف سياسة النشر في مجلتنا إلى تقديم مقالات أصلية تتسم بإشكالية واضحة، وأصالة في التناول، وتكتب وفق مناهج علمية رصينة، ولا تقبل للتقدير المقالات التي لا تستوفي هذه الشروط. كما أنه، رغم قوّة الموضوع والمحتوى، لا تُقْيم المقالات المستلة من رسائل غير الدكتوراه، أو تلك المحضّرة انتلاقاً من أوراق مؤتمرات علمية، أو المرسلة من خارج مجال الإلهيات أو المؤسسات المتخصصة فيها، وإنما أن يتقدّم الكتاب الذين لم يتمكّنا من إرسال مقالاتهم، أو الذين لم تُقْيم أعمالهم بسبب هذه المعايير. مع تزايد مكتسبات مجلتنا، والتي ظهرت ضمن قائمة بياتات ESCI، لوحظ ارتقاء في عدد المقالات المقدمة، وقد أدى هذا إلى زيادة كبيرة في عباء العمل، سواء على فريق المجلة أو على المحررين المتخصصين والمرجعيين الذين يكرسون وقتهم الثمين في خدمة عملية التقييم.

شارك في إعداد هذا العدد رئيسة التحرير الأستاذة الدكتورة ريحان كليس Reyhan Keleş، وبدعم من هيئة تحرير مكونة من الأستاذ الدكتور حسني آيدنiz Hüsnü Aydeniz، والأستاذ المشارك الدكتور يعقوب كزيل كايا Yakup Kızılkaya، والباحث المساعد أحمد كراكوز Ahmet Karagöz، والباحثة المساعدة الدكتورة نور نسا بيرم Nurun Nisa Bayram، والباحث المساعد طلحة أوز دمير Talha Özdemir، والباحث المساعد الدكتور يعقوب أزون بولات Yakup Uzunpolat، والباحثة المساعدة زينب كليس أو غلو Zeynep Keleşoğlu كمساعدين في التحرير. كما شارك في فريق التدقيق اللغوي كلًّ من الباحث المساعد أحمد بولات Ahmet Polat، والباحث المساعد محمد أنس كوزال Muhammet Enes Güzel، والباحث المساعد عثمان أق كندز Osman Akgündüz، والباحثة المساعدة سمان نور كوريز تبه لر Semanur Gürbüz Tepeler، وتولى الأستاذ الدكتور عمر الكان Ömer Alkan مسؤولية التحرير الإحصائي، فيما أُسند التحرير اللغوي إلى الأستاذ المساعد الدكتور عيسى بريجية Issa Barajia، والباحثة المساعدة أوزكه آلتونلو Özge Altunlu، أما مهمة التنسيق والإخراج فقد تولاها أركوت جكر Erkut Çeker، وإنني لأنقذ بجزيل الشكر لكل أعضاء فريق المجلة، وفي مقدمتهم المحررون المتخصصون والمرجعيون، لما بذلوه من جهد مخلص وعمل دؤوب.

يضم هذا العدد الثالث والستون عشر مقالات، ثلث منها باللغة الإنجليزية وسبعين باللغة التركية، وتتوزّع موضوعاتها على النحو الآتي: مقال في اللغة العربية والبلاغة، ومقال في تدريس الدين، وأخر في علم نفس الدين، ومقال في الفقه الإسلامي، وأخر في علم الكلام، ومقال في تاريخ المذاهب، وأخر في التصوف، ومقالان في التفسير، ومقال في الأدب التركي الإسلامي.

أشكر كل من أسهم في هذا الجهد، على أمل اللقاء بكم في العدد القادم.

الأستاذة الدكتورة ريحان كليس

Prof. Dr. Reyhan KELES

الأستاذ المشارك الدكتور عثمان كرادابي

Doç. Dr. Osman Nuri KARADAYI